

# 111 年度「永續生活實驗室計畫」徵件公告

## 1、目的

由於氣候變遷情勢持續嚴峻，聯合國要求各國加速進行溫室氣體減量工作，並朝向達成碳中和為目標，強化推動氣候變遷衝擊之調適作為。而為了因應全世界以 2050 年達到淨零碳排之趨勢，同時以全球永續發展指標(SDGs)為主軸，永續生活實驗室邀請全校學生從校園出發洞察環境生態、經濟發展及社會共融相關之永續議題進行創意發想，提出可能的系統性解決方案，藉此強化校園研究量能並推動永續人才之培育，以達強化產研鏈結、銜接各大產業淨零永續趨勢之需求。

## 2、實施方式

- (一) 以 4-6 名學生組成團隊報名，每隊推派 1 名隊長兼聯絡人。
- (二) 繳交申請書及企劃書：自 111 年 2 月 24 日至 3 月 27 日 24:00 截止(請參考附件一及附件二格式內容)。
- (三) 徵件信箱：[biic@mail.cjcu.edu.tw](mailto:biic@mail.cjcu.edu.tw) (信件主旨「111 年永續生活實驗室企劃書\_計畫名稱」)，紙本請送至永續生活實驗室。
- (四) 審查時間：自 111 年 3 月 28 日至 4 月 15 日。
- (五) 執行期間：預計自 111 年 4 月 25 日至 9 月 22 日。
- (六) 成果資料繳交：
  1. 於 111 年 9 月 22 日前繳交下列成果，並參與主辦單位辦理之成果發表會。
    - (1) 成果形式不拘：例如作品(如：產品、模型等)、服務模式設計(如：網站、APP)及方案規劃(如：社會企業、行動方案、社區規劃或教案)等。
    - (2) 作品說明書：含作品照片、摘要(中文 100 字以內)及詳細規格與說明。
  2. 未依規定辦理結案者，將不得再申請本項計畫。

## 3、評分方式

主辦單位彙整後將提送審查委員會審議，評審標準如下：

- (1) 計畫目標與本次活動目的之契合程度(20%)；
- (2) 企劃書之創新性與完整性(20%)；
- (3) 是否具有特色亮點(30%)；
- (4) 計畫之產出是否具服務價值或商品開發潛能(30%)。

## 4、經費補助基準

- (1) 每案補助額度上限為 **5 萬元**。
- (2) 本補助經費來源為教育部獎勵補助款，請分項並合理編列經費(經費支用合理性與支用率將作為爾後申請補助之審查依據)。補助項目與限制請參閱「永續生活實驗室計畫-經費補助項目與標準表」。
- (3) 同一計畫已獲其他經費補助者不得重複申請。

## 5、注意事項：

- (1) 參與團隊應保證所提之企劃書內容無抄襲仿冒情事。
- (2) 作品或應繳之相關資料延遲繳交者，將取消補助資格。
- (3) 本計畫如有未盡事宜，將另行規定或公告之。

➤ 聯絡窗口：研究發展處 產學合作總中心李紹鈴小姐，分機：1612。

# 2022 Sustainable Living Lab Project

## Announcement

### Purpose

As climate change worsens, the United Nations (UN) calls for its member states to accelerate reduction of greenhouse gas emissions, to achieve carbon neutral goals, and to promote climate change adaptation. In response to the trend of zero carbon emissions by 2050, the Sustainable Living Lab of Chang Jung Christian University (CJCU) based on Sustainable Development Goals (SDGs) invites innovative initiatives of systematic solutions to environmental ecology, economic development, and inclusive society with the aim to enhance research energy, promote talent cultivation in sustainability, strength collaboration of the industry and academia, and meet demands for industrial net zero emissions and sustainability.

### Topics of SDGs



### Important Dates and Instructions

- (1) Teams of 4-6 students shall apply, with each team electing a team leader and contact person.
- (2) Submission of proposals: February 24- March 27, 2022, 24:00:00 hours CST (closed)  
[Please refer to the proposal format].
- (3) Email address for submitting proposals: [biic@mail.cjcu.edu.tw](mailto:biic@mail.cjcu.edu.tw)  
(Please use "2022 Sustainable Living Lab Proposal\_Proposal Title" as the subject of your email.)
- (4) Review of proposals: March 28 – April 15, 2022.
- (5) Project execution period: April 25 - September 22, 2022.
- (6) Submission of outcome reports to close projects
  - A. The following outcome reports must be submitted by September 22, 2022 and made available

to public presentations and exhibitions of the project hosted by the organizer (CJCU).

(1) Any form of outcomes: works (e.g. products, models, etc.), service model designs (e.g. websites, APPs) and program planning (e.g. social enterprise plans, action plans, community planning or lesson plans), etc.

(2) Description of work: photos of the work, an abstract (within 100 words in Chinese), and detailed specifications and description, and pdf files of posters.

B. If the project is not closed properly in accordance with the regulations, the applicant's future applications under this project will not be considered.

### **Evaluation Criteria for Proposals**

All proposals received by the organizer will be archived and then submitted to the Proposal Review Committee for evaluation based on the following criteria:

<b>20%</b>	<b>20%</b>	<b>30%</b>	<b>30%</b>
The degree of fit between proposal goals and purpose of this event	Innovation and completeness of the proposal	Special merits or characteristics	Potentials of providing service value or developing new products

### **Terms and Conditions of Subsidy**

(1) The maximum grant is 50,000 NTD per project.

(2) As Sustainable Living Lab Project is funded by the Ministry of Education's (MOE) Incentive Grant, the budget under this project should be created and spent in a reasonable manner and in full observance of the MOE's terms and restrictions (The reasonableness and rates of spending the project budget will be used as the basis for evaluation of future grant applications from CJCU.). Please refer to the "Sustainable Living Lab Project -Subsidized Items and Rates" section for terms and restrictions when creating budget for project proposals.

(3) It is prohibited to repeatedly submit proposals identical to those that have already received subsidizing grants from other funding sources.

### **Notes**

(1) The participating team should ensure that the content of the proposal is free of plagiarism and counterfeiting.

(2) Any delay in the submission of works or related information due will result in cancellation of the subsidy.

(3) Matters not covered in this call will be further stipulated in separate provisions or announcements.

➤ Contact Person: Ms Lee, Shao-Ling (ext. 1612), Industry-Academia Cooperation Center, Office of Research and Development.